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රත්නපුර ප්රාදේශිය සභාදේ  2022.05.27 වන දින  මහා සභා රැසවීම් වාර්තාව 
 

රත්නපුර ප්රාදේශිය සභාදේ  මහා  සභා රැසවීම 2022.05.27  වන දින දෙ.ව.10.00 ට ගරු සභාෙතිතුමාදේ 
ප්රධානත්වදයන් රත්නපුර ප්රාදේශීය සභාදේ සභා රැසවීම් ශාලාදේදී ෙැවැත්ිණි. 
 

 

 

සහභාගී න ාවූ ගරු මන්ත්රීතුමන්ත්රලා/ තුමියන්ත්රලා   

 

 

 

 

 

 

 

 

අනු 

අංකය 
 ම ත තුර 

01. ඩබ්ලිව්.ඩී.සුදත් දිසා ායක මහතා ගරු සභාපති 
02. ජී.ජී.ජා ක පුෂ්ප කුමාර මහතා ගරු උප සභාපති 
03. ටී.නේමතිලක මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
04. එන්ත්ර.විජය ශ්රී ශාන්ත්රත මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
05. ජී.එච්.රංජිත් ධර්මකීර්ති මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
06. අයි.වී.අඛිල නරෝෂන්ත්ර ලක්මාල් මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 

07. නක්.රණවක කළුආරච්ි මහතා   ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
08. ඊ.නක්.ජී.ප්රියන්ත්රත නපනර්රා මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 

09. ඒ.නදාන්ත්ර.නිශාන්ත්ර දමිත් අල්ගම මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 

10 යූ.නක්. න්ත්රදාවතී මහත්මිය ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
11. මංජුල ශ්රීලාල් බී ගමනේ මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 

12. නක්.නිනරෝෂන්ත්ර ලක්මාල් මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
13. ආර්.බී. ාලක සුදත් ශ්රී නහ්මපාල මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
14. ඒ.එම්.නිලන්ත්රති මහත්මිය ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
15. නක්.ඒ.ජයරත්  මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 

16. පී.වී.ඉන්ත්රදික ලක්ෂ්මන්ත්ර විතාරම මහතා  ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
17. ජී.වී.අනූෂ විරාජ් මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
18. පී.උදය කුමාර් මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
19. නක්.වී.කමනි නස් ාධීර මහත්මිය ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
20. නගෝපාල් තම්ිරාජා මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 

21. බී.ඒ.ලිත් මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
22. පී.නරාහාන්ත්ර ශ්රියන්ත්රත කුමාර මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
23. ටී.ජී.ඉන්ත්රරාණි මැණිනක් මහත්මිය ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
24. ජී.ජී.ිලානි චන්ත්රරතිලක මහත්මිය ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
25. ජී.අනුර ප්රභාත් අමරවංශ මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
26. ආර්.ඒ.පත්මා  න්ත්රදනී මහත්මිය ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
27. එම්.වජිරා  න්ත්රදනී මහත්මිය ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
28. එල්.එම්.තමරා සුභාෂිණී මහත්මිය ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
29 නක්.ජී. නිහාල් අමරසංහ මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 

01. ඩී.නිලන්ත්රති දීපිකා යසරත්  මහත්මිය ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
02. පී.වී.ඉසුරු ජයලත් විතාරණ මහතා    ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 

03. එම්.ඒ.ඩික්සන්ත්ර ජයතිලක මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 

04. ඒ.එම්.සමන්ත්ර පාිත විනජ්රත්  මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 

05. ඕ.නක්.සුගත් ජයවික්රම මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 

06. බී.ප්රියන්ත්රත මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 

07 රාමසාමි නමෝහ  සුන්ත්රදරම් මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ත්රී 
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සහභාගී වූ නිලධාරීන්ත්ර :- 

01.ජී.යූ.එම්.සී.සිරිවර්ධන මහත්ිය        - දේකම්    

   

02.ජී.එච්.අයි.ඩී.ආරියිත්ර මහත්ිය                                                         -  සංවර්ධන නිලධාරී 
 
 

01.පසුගිය රැස්වීනම් වාර්තාව සම්මත කිරීම. 

2022.04.08 වන දින මහා සභා වාර්තාව සභා සම්මත කිරීම සුදුසු බව ගරු සභාෙතිතුමා ිසින් දයෝජනා 
කරන ලදුව ගරු මන්ී දරාහාන් ශ්රියන්ත කුමාර් මහතා දයෝජනා කරනු ලැබුදේ කණ්ඩායමක් දලස මුදේ 
කාරක සභාව සඳහා දබදීමක් ඉේලා සිටිය මුත් එය දනාලැබූන බවත් ඒ සඳහා කණ්ඩායමක් දලස 
ිරුේධ වූ බව වාර්තාදේ සටහන් කර සංදශෝධනය කරන දලසයි. ඒ අනුව සංදශෝධිත දයෝජනාව ගරු 
මන්ී ටී.දේමතිලක මහතාදේ සවිරත්වදයන් ඒකමතිකව සභා සම්මත කරන ලදී. 
   
02.සභාපතිවරයා විසන්ත්ර කරනු ලබ  විනශ්ෂ නිනව්ද  

i. භාණ්ඩාගාර දේකම්දේ අංක BD/CBP/01/01/04-2022 හා 2022.04.26 දිනැති  ලිපිය ෙරිදි 
නිකුත් කර ඇති ජාතික අයවැය චදෙේඛ අංක 03/2022 අනුව රාජය ියදම් ොලනය කිරීම සඳහා 
ලබා දී ඇති  උෙදදසව පිළිබඳව ගරු මන්ීතුමන්ලා දැනුවත් කරන ලදී. 
 

ii. ෙළාත් ොලන දකාමසාරිසවදේ අංක CLG/AD/1/3/8 හා 2022.05.25 දිනැති ලි                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               
6පියට අනුව ගරු සභාෙති, ගරු මන්ීවරුන්දේ වත්කම් බැරකම්  ප්රකාශ දින 14ක් ඇතුලත 
ෙළාත් ොලන ආයතනයට දයාමු කිරීම සඳහා කඩිනින් ලබා දදනදලස දැනුම් දදන ලදී.  

 
03.ප්රානේශිය සභාව අමතා එව  ලද සංනේශ,නපත්සම්, පැමිණිි හා සංනිනව්ද  සභාව ඉදිරිනේ තැබීම. 
 
     ැත. 
 
04.යථා පරිදි කල්දී ඇති ප්රශ්   

නැත 

 

05.යථා පරිදි කල් දී ඇති නයෝජ ා 

 

i. රත් පුර ප්රානේශිය සභානව් ප්රධා  කාර්යාලය පාර්ටීෂන්ත්ර කිරීම සඳහා අනුමැතිය ලබා ගැනීම 

අනුමැතිය ලබා දීම සුදුසු බව ගරු සභාපතිතුමා විසන්ත්ර නයෝජ ා කර  ලදුව , රනේ පවති  

ආර්ික අර්ුදය හමුනව් රජනේ ආයත වල වියදම් පාල ය කර  නලස දැනුම් දී ඇති 
අවස්ථාවක් බැවින්ත්ර හා ආයත නේ මුදල් තත්වය පිළිබඳව සළකා බලා එම නයෝජ ාව ඉටු කිරීම 

සුදුසු බව ගරු මන්ත්රී වරුන්ත්රනේ නයෝජ ාව පරිදි ගරු මන්ත්රි  විජය ශ්රී ශාන්ත්රත මහතා විසන්ත්ර ස්ිර 

කර ඒකමතිකව සභා සම්මත කර  ලදී.  

05:01 හදිස නයෝජ ා 

i. පළාත් පාල ය පිළිබඳ ශ්රී ලංකා ආයත නයන්ත්ර පැවැත්වීමට නියමිත මා ව සම්පත් 
කළමණාකරණය පාඨමාලාව හැදෑරීම සඳහා ඉල්ීම කර ඇති  කළමණාකරණ නස්වා 

නිලධාරී  අමානි සුගතදාස මහත්මිය , සංවර්ධ  නිලධාරී නිම්මි සමුේිකා මහත්මිය , 

සංවර්ධ  නිලධාරී සුනර්ඛා දමයන්ත්රති මහත්මිය ය  අය නවත පාඨමාලා ගාස්තු නලස එක් 

අනයකුට රු:- 30000.00 බැගින්ත්ර රු:-90000.00ක මුදලක් සභා අරමුදින්ත්ර නගවීම සුදුසු බව 

ගරු සභාපතිතුමා නයෝජ ා කර  ලදුව,එම නයෝජ ාව ගරු මන්ත්රී විජය ශ්රී ශාන්ත්රත මහතානේ 
ස්ිරත්වනයන්ත්ර ඒකමතිකව සභා සම්මත කර  ලදී.  
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06.කාරක සභාවල වාර්තා                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             

2022.04.29 දිනැති මුදේ කාරක සභා වාර්තාව අනුමත කිරීම සුදුසු බව ගරු සභාෙතිතුමා ිසින් දයෝජනා 
කරන ලදුව ිජය ශ්රී ශාන්ත මහතාදේ සවිරත්වදයන් සභා සම්මත කරන ලදී. දමම වාර්තාදේ අංක 24 හා 
25 කාරණා සම්බන්ධව මුදේ දගීම දවනුදවන් ිෙක්ෂදේ කණ්ඩායම ිරුේධ බව ගරු මන්ී දරාහාන් 
ශ්රීයන්ත කුමාර් මහතා සඳහන් කරන ලදී.  

 
07.ලැබීම් හා වියදම් පිළිබඳ මාසක ප්රකාශ 

    මාසික ආදායම් හා ියදම් සාරාංශ වාර්තාව ඉදිරිෙත් කරන ලදී.  

08.ගරු මන්ත්රීතුමන්ත්රලානේ හා ගරු මන්ත්රීතුමියන්ත්රලානේ කතා 

i.ගරු මන්ත්රී  ඒ .එම්. නිලන්ත්රති අමරනකෝන්ත්ර මහත්මිය. 

ෙසුගිය නව දවනිදා සිදුවුනු සිේධිදයන් ෙසුව ඒ සඳහා සක්රියව දායකවුණූ අයදේ නිදවසව ගිනි තබලා 
ිනාශ කර තිදබනවා. කුමන ආකාරයට දහෝ දම් සිදුීමට සම්බන්ධ වුවත් නිදවසක් ගිනිබත් දවනවා 
කියන්දන් දකදනකුදේ මුළු ජීිතයම ඒ වදේම ජීිත නවයක් අහිි වුනා. දම් අයුරින් ජීිතය අහිි වූ 
නිදවසව ගිනිබත් වූ සියළුම දදනාට මම මන්ීවරියක් දලස කණගාටුවට ෙත්වන බව එතුිය ෙැවසුවාය. 
රත්නපුර ප්රාදේශිය සභාදේ සහභාගී වු මන්ීවරුන්ට දලාකු හානියක් දනාීම පිළිබඳව සතුටට ෙත්වන 
බවත්, දමාකද දම් සභාදේ ධනවත් මන් ී වරුන් නැහැ. දහාරකම් කරන්දන් නැහැ දහාරකමට අතහිත 
දදන්දන් නැහැ. ඒ නිසා දසාබා දහදමන් ප්රතිචාර ලැබුණු බව එතුිය ෙැවසුවාය. නමුත් ඇතිදවලා 
තිදබන තත්වයට අදේ ප්රමාණදයන් වගකිව යුතු බව එතුිය ෙැවසුවාය. 
 
අදේ රටතුළ දම් අර්බුදය ඇති ීමට ෙසුගිය කාලදේ දකාදරෝනා වසංගතය දහවතුවක් වුණා. ඒ වදේම 
අයවැය ෙරතරයක් ඇතිව දිගුකාලීනව ියදම් කිරීම දහවතුදවන් ආර්ික අර්බුදය ඇති ී තිදබන බව 
එතුිය ෙැවසුවාය. වාසුදේව ගරු මන්ීතුමා දමම දතේ අර්බුද අවසවථාදේදී කූෙන් ෙමයක් සකසව කරන 
දලස උෙදදසව ලබාදුන්නත් ඒවා ක්රියාත්මක දනාවුණු බවත්, ප්රාදේශීයව සමූෙකාර දසවවා ලබාදීම තුළින් 
සහන සැළසීමට කටයුතු කිරීමටද එතුමා උෙදදසව දුන් අවසවථාදේදී පුේගලික අංශය බිඳ වැදේයැයි ඇතැම් 
නායකයින් ෙැවසු බව එතුිය ෙැවසුවාය.  
 
දගෝේදෆවසව අරගල භුිදේ සිටින පිරිසදේ අදහසවම දොළදේ සිටින පිරිසදේ අදහසවම දේනම් එතන සිටිය 
යුතු බවත්, දේශොලනය යනු එය බව එතුිය ෙැවසුවාය. දමම දහවතූන් නිසා රටම ආදරය කළ 
නායකදයකුට තම නිවදසව සිරී සිටීමට ෙවා සිදු වු බවත්, එතුිය ෙැවසුවාය. සර්වොක්ික ආණ්ුවක් 
හදන්න කියලා දයෝජනා කළත්,  ඒ පිළිබඳව අවධානය දයාමු කදළව නැහැ අහංකාර කමට , කපුටා කර, 
කියනවා, දකාවුලා කරා කියනවා , කවුරු දහෝ හැදුව ආණ්ුවක්  ොක්ික ආණ්ුවක් හැදුවා. අන්තිමට 
මහබැංකු දහාරා මුදේ ඇමති දවනකම්ම හැරුණු බව එතුිය සඳහන් කළාය.  
 
කණ්ඩායමක් ිදියට කටයුතු කලයුතු බවත්, වැරදි වැඩ සඳහා දයාමුිය යුතු නැති බවද, අම්මා කිේවත් 
තමන් වැරදි දනාකරන බවද එතුිය ෙැවසූ අතර, දමම දම් දේශොලන වාතාවරණය තුළ   මන්ීධුරයට 
ෙැිණිම පිළිබඳව ඉතාමත් කණගාටුවක් ඇති වන බව එතුිය ෙැවසුවාය.  
 
ජොනයදේ 1-5 දක්වා ොසැේ දරුවන්ට ිභාග ෙවත්වන්දන් නැහැ ඔවුන් සමාජීය වශදයන් ජීවත් වන 
ආකාරය පිළිබඳව කන දබාන ආකාරය පුරුදු පුහුණූ කරන බවද  එවැනි සමාජ ආකේෙ දමරට තුළද 
ඇතිිය යුතු බව එතුිය ෙැවසුවාය. සේලි ටිකක් තිබූනම හැමදේම හරියි සිතන සමාජයක් තිදබන 
දමවැනි රටවේ තුළින් , වැරදි දේ වැරදි බවට දෙන්වන්නට හැකියාවක් දනාමැති තත්වයක දසාබා දහම 
ප්රතිචාර දක්වන බව එතුිය ෙැවසුවාය.  
 
දේශොලනික වශදයන් කටයුතු කිරීදම්දී තමන් කල දේ හරිද වැරදිද යන්න තම හෘද සාක්ියට එකඟව 
සිතා බැලිය යුතු බවද , නිලධාරීන්ද හරිහැටි රාජකාරී ඉටු කළයුතු බවත් වැරදි කළදහාත් අමාරුදේ 
වැදටන්දන් තමන් බවද එතුමා ෙැවසු අතර, මහජන නිදයෝජිතයින්ද වැරදි දේ අනුමත කිරීමට කටයුතු 
දනාකළ යුතු බවත්, වැරදි දේ වැපුරුවදහාත් දනලාගන්නට වන්දන්ද එයම බව එතුිය වැඩි දුරටත් 
සඳහන් කදළවය. 
  
රත්නපුර ප්රාදේශිය සභාව දවනුදවන් තමන් සෑම ිටම නිවැරදි ෙැත්දත් සිටින බවත්, තම නායකයා කිසිදු 
දසාරකමකට දායක දනාවු ජීිත කාලය පුරාවටම ජනතාව දවනුදවන් කැෙදවලා තිදබනවා. ජනතාව 
කියන දේට ඇහුම්කන් දදන්න අවශය බවද, දොළදේ තිදබන තත්වය දත්රුම්දගන කටයුතු කළ යුතු 
බවද ජනතාව දවනුදවන් වගකීම දරණ පිරිසක් දලස මන්ීවරුන් කටයුතු කළයුතු බව එතුිය සඳහන් 
කදළවය.  
   
ii.ගරු මන්ත්රී නරාහාන්ත්ර ශ්රියන්ත්රත මහතා  
තමන් දොත් ෙත් කියවන පුේගලදයක් දලසට ෙසුගිය සභා වාර්තාව කියවාදගන යන අවසවථාදේදී 
ඇතැම් අය භාිතා කර තිබූ වචන පිළිබඳව ිමසීදම්දී දකාතරම් දුරට එම භාිතාවන් සුදුසුද නැේද 
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යන්නත් එම පුේගලයාදේ ප්රතිරූෙය පිළිබඳව අවදබෝධයක් ලබා ගතහැකි බවත් ෙැවසූ ගරු මන්ීවරයා 
සඳහන් කරනු ලැබුදේ ගේලෑේල උෙ කාර්යාලය නීරීක්ෂණයට ගිය අවසවථාදේදී එම සවථානදේ තිබුණු 
අු ොඩූ දැක ඒවා සකසව කර දීමට දයෝජනා කළ බවත්, තමන්ට හැකි ෙමණින් දවනත් අයදේ සහයද 
ඇතිව දොත් ෙත් පුසවතකාලදේ ෙරිහරණය සඳහා ලබා දීමට කටයුතු කරන බවද එතුමා සඳහන් කදළවය. 
 
ෙසුගිය සභාදේදී ිජය ශ්රී ශාන්ත මන්ී තුමා මුදේ කාරක සභාවට ඉදිරිෙත් කරන වැය දැරීම් සඳහා අදාල 
ඉේලීම් , නිලධාරීන්දේ නිර්දේශයන් සමගින් ඉදිරිෙත් කිරීමට කටයුතු කිරීම නිලධාරීන්දේ වගකීම බව 
සඳහන් කර තිබුණා. එය දහාඳයි නමුත් , චෙදේඛ වලට අනුව ඔවුන් ිසින් ඉදිරිෙත් කරනු ලබන සියළුම 
දේ අනුමත කිරීම මුදේ කිටුව දලස සිදුකිරීම මුදේ කිටුදේ වගකීම දනාවන බවත්, එම කාරණා 
සම්බන්ධව ිමසීම් කර දමම අවසවථදේදී එම කාරණා සිදුකළයුතු දේවේද, සභාදේ මුදේ තත්වය 
දකදසවද  යන්න දසායා බලා අනුමැතිය ලබා දීදම් හැකියාව තිබිය යුතු බවත්, දම් තුළින් ආයතනදේ 
මූලය කළමනාකරණය සිදුවන බව එතුමා සඳහන් කදළවය. එදසව සිදු දනාකිරීමට නම් මුදේ කිටුවක් 
අවශය  දනාමැති බව එතුමා වැඩි දුරටත් දෙන්වා දුන්දන්ය. සභදේ මන්ීවරු සියළුම දදනාට සහභාගී 
ීමට දනාහැකි නිසා සියළුම දදනා නිදයෝජනය කරින් ෙත්කර ඇති මන්ීවරුන්දේ වගකීම එය බවත්, 
එහිදී හරි තීරණය ගනු ලබන්දන්නම් නැවත සභාවට දයාමු කිරීමට අවශයතාවයක් ඇති දනාවන බව 
එතුමා සඳහන් කදළවය. ෙසු ගියදා දකෝේ කිටුදේ දී මහබැංකුදේ ගණු දදනුවලදී ගනු ලැබූ තීන්දු තිරීණ 
පිළිබඳව ිමසීදම්දි අද ඒවට පිළිතුරු දීමට සිදුී තිදබන්දන් මහබැංකු අධිෙති ඇතුළු නිලධාරීන්ට ඒ නිසා 
ඕඩර් දදන  ආකාරදයන්ම නිලධාරීන් කටයුතු සිදුකරන්නට දගාසව ගැටළුකාරී තත්වයන්ට මුහුණ ෙෑමට 
සිදුවන්දන් වගීමට සිදුවන්දන් දේශලොලකයින්ට දනාව නිලධාරීන්ට බැින් සිදුකරන කාරණා 
සම්බන්ධව ෙැහැදිලිතාවයකින් යුතුව කටයුතු කළයුතු බව එතුමා දෙන්වා දුන්දන්ය. මන්ිවරුන්ද 
ජනතාවට වගදවන පිරිසක් බවට ෙත්ිය යුතු බවට එතුමා වැඩි දුරටත් සඳහන් කදළවය.   
 
මෑතකදී සිදුවුණු සිේධිය පිළිබඳව කතා කළයුතු දවනවා. එම තත්වය ඉදේ වුණු දදයක් දනාදවයි දමය 
වළක්වා ගන්නට තිබූ තත්වයක් දම් සම්බන්ධදයනුන් රූෙවාහිනි නාලිකාවල අදේ සභාදේ දන්න කියන 
මුහුණු කිහිෙයක් එහාට දමහාට ගියා  වාසනාවකට රත්නපුදර් ජනතාව ිනාශ කාරී තත්වයන්ට දයාමු 
වුදන් නැහැ. මාධයදේ සඳහන් කළ ෙරිදි ිලියන ෙනහක් ෙමන දම් ිනාශ වූ දේෙල පිළිබඳව සඳහන් 
වුනා.ජීිත කිහිෙයක් ිනාශ වුනා ඒවා කණගාටු ිය යුතු කාරණා බව එතුමා ෙැවසුදේය. දමම සිේධිය 
දවනුදවන් ෙැත්තන සිටි අපිටත් ිඳින්නට සිදුවුනා.දමාකද දම් ිනාශය නිසා ඇති වූ හානිය ආර්ිකයට 
බලෙෑමක් එේල කරින් වැඩිවන සෑම භාණ්ඩයක් දවනුදවන්ම තම දරුවන්ටද මුහුණ දිය යුතු වන බව 
එතුමා දෙන්වා දුන්දන්ය. වසර තිහක් තිසවදසව තිබුණු යුේධය අවසන් කළ නායකදයක් අත්දැකීම් රදේ 
නායකදයෝ පිළිම හඳලා වඳින තත්වයක හිටපු දකදනක් අන්තිදම්දී ගඩාපිටත් වඩා අන්ත තත්වයකට 
ෙත් වුන බව එතුමා ෙැවසුදේය. එදා එතුමාදේ කටින් ෙැිණි පිරිස අමතින්  මාව බලන්න ආවට සවතූතියි 
දැන් දගදර යන්න කිේවා නම් අද වන ිට දකෝේ ෙන්දහසක් දම් රටට ඉතුරු බව එතුමා ෙැවසුදේය. 
දකාදහාම නමුත් ඒ සිදුීම අවාසනාවන්ත සිදුීමක් බවත් .කණගාටුවක් තිදයනවා රත්නපුර ප්රාදේශිය 
සභාදේ කිහිෙ දදදනකුත් දමයට සම්බන්ධ ී තිබුණ එක. දමම සිේධිය මදේ  මුහුණු දොදත් සටහන් 
කළා ඒ සඳහා ිිධාකාරදයන් ප්රතිචාර දක්වනවා ඒ ිිධ ප්රතිචාර අතදර් සමාජදේ පිළිණු ී ගිය 
ජාතිවාදය පිළිබඳ කතා යනවා නමුත් අද ජනතාව ඒවදයන් රැවටීමට බැරි බවත් එම දේවේ තුළින් ජනයා 
පීඩාවට ෙත්ව දහම්බත් ී සිටින බැින් ඒවායින් ජනතාව අේලන්නට දනාහැකි වන බවත් එතුමා ෙැවසූ 
අතර, තම දේශොලන මතවාදයන් දනාබියව ඉදිරිෙත් කරන බවද එතුමා   ෙැවසුදේය.  
 
iii.ගරු මන්ත්රී විජය ශ්රී ශාන්ත්රත මහතා 
  
දමම මාසය ඉතා වැදගත් මාසයක් දමාකද රදේ දසක තුනක් තිසවදසව තිබුණු යුේධය අවසන් කරලා රටට 
සාමය උදා කදළව දම් මැයි මාසදේදී බව ගරු මන්ීවරයා ෙැවසුදේය. මහින්ද රාජෙක්ෂ මහතා 2005 දී 
දම් රට එක්සත් ශ්රී ලංකාවක් බවට ෙත්කරින් රදේ ඉදිරියට දගන යෑම සඳහා කටයුතු කරනු ලැබුවා. 
නමුත් දයෝඨා දගෝ දහෝම් කියන පිරිස අතදර් මහින්ද රාජෙක්ෂ මැතිතුමා දිනාදුන් රට පිළිබඳව හැඟිමක් 
දනාමැති පිරිසව සිටි බව අපිට ජනමාධය තුළින් දැකගන්නට ලැබුනා. එක් අවසවථාවකදී යුේධය දිනාගත් 
දිනය සමරන අවසවථාදේදී ප්රභාකරන් සැමරීදම් කටයුතුද එම සවථානදේදී සිදුවුනා. දමය මහින්ද රාජෙක්ෂ 
මහතා යුේධය දිනාදීම ඔහුට ආෙසවසට ෙැිණිමක්  බව එතුමා ෙැවසුදේය. කවුරු දමානවා කිේවත් මහින්ද 
රාජෙක්ෂ මහතා ඇතුළු ආණ්ුවක් දනාතිබුණා නම් අද රට තිදබන තත්වයකටවත්  ෙත් දනාවන බව 
එතුමා ෙැවසුදේය. 
 
1971 මැතිණිදේ ආණ්ුව කාදලත් ආර්ිකය කඩා වැටුනු අවසවථාවක් දලෝකදේම ආහාර අර්බුදයක් තිබූ 
අවසවථාවක්. එදා ජනතා ිමුක්ති දෙරමුදණ් සිරභාරයට ගත් අය හැර දබාදහෝ පිරිසක් ිදදසව රටවලට 
ෙැන ලියා. ඔවුන් අද ඒවාදේ ෙදිංචි කරුවන් ී සිටිනවා. අනුර කුමාර මහත්තයා ජනාධිෙති දවනම් 
ඉන්නවා ඔවුන් රටට දඩාලර් එීම සඳහා තරුණයින්දේ නැගිටීම 88/89 සිදුවුනා එදා ජනාත් ිමුක්ති 
දෙරමුණ ඉදගන ගන්න එක දදවනුවට රට ෙළමුවට කියලා ිශාල තරුණ පිරිසක් ොරට බැසවසුවා.දම් 
රදේ ආර්ිකය ිනාශ වු අවසවථා කිහිෙයක් තිබුණා එම අවසවථාවන් වලට ජනතා ිමුක්ති දෙරමුණ 
වගකිව යුතු නැේද යන්න ප්රශවනාර්ථයක් බව එතුමා ෙැවසුදේය. ශුේධවු බිමක් හදන්න ජනතාව සුඛිත මුදිත 
කරන්න හදන ෙක්ෂයක් දලස කණගාටුවට ෙත්වන බව එතුමා ෙැවසුදේය.  
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දොදු ජන දෙරමුදණ් එදා රැසවීම අවසන් දවලා  මයිනා දගෝ ගමට හා දගෝටා දගෝ ගමට ෙහර දුන් නිසා 
දම් තත්වය උදා වුනා යැයි කීදවෝත් මං එය පිළිගන්දන් නැහැ. මාත් ලිය එදා රැසවීමට ඇධිරිනීතිය දාපු 
නිසා දින දදකක් අරලිය ගහ මන්දිරදේ ඉදලා තමයි ආදව.අපි දැක්කා දගෝේ දෆවසව  එදක් ිෙක්ෂ නායක 
තුමත් දුවනවා , දම්වා ිලිලැජ්ජ නැති වැඩ හැබැයි අනුර කුමාර මහත්තයට ිදරෝධතා එේල වුනාද නැහැ 
එයාට මුකුත් කදර් දම් පිළිබඳව කේෙනා කරලා බලන්න ඕනි . මැයි නව දවනිදා රැසවීමට යේදී හිතාගන 
හිටිදය ආෙහු  දේශොලනය කරන් නෑ කියලා නමුත් දම් සිදුීදමන් ෙසුව හිතුව දේශොලනය අතාරින් 
නැහැ ඕනම අභිදයෝගයනට මුහුණ දදනවා කියලා. මුහුණු දොදත් ඇතැම් අය දාලා තිබුණා ිිධ දේ ඒ 
අය ඒවා බලා ගනු ඇති බව එතුමා ෙැවසුදේය. 
 
දම් රට ප්රජාතන්ත්රවාදී ආකාරයට හඳන්න බැහැ. ඇතැම් පිරිසව ප්රජාතන්ත්ර ිදරෝධි කටයුතු කරන පිරිසව 
සිටිනවා. නිදවසව වලට ගිනි තියලා ිශාල හානි සිදුකළා ජීිත අහිි වුනා දම් පිළිබඳව කණගාටුව ප්රකාශ 
කරන බව එතුමා ෙැවසුදේය.දමම අරගලය තුළ ිගණනය දකදරන කාරණයක් පිළිබඳව කතා 
දකදරනවා ග්රාිය මේටදම් ග්රාම නිලධාරීදේ සිට ඉහළ නිලධාරීන් ද ිගණනයට ලක්ිය යුතු බව එතුමා 
සඳහන් කදළවය. ග්රාමීය මේටින් සිදුකළයුතු වයාෙෘති  ගණනාවක් දයෝජනා කළා නමුත් කිසිදු දදයක් 
ඇතැම් ඉහළ රාජය නිලධාරීන් දමන්ම ිෙක්ෂදේ පිරිසව දම්වා සිදු කිරීම සඳහා සහයක් ලබා දනාදුන් බව 
එතුමා ෙැවසුදේය.  
 
IV.ගරු අනුර ප්රභාත් අමරවංශ මහතා  
  
ිජය ශ්රී ශාන්ත මහතාදේ කතාව දහාඳයි ගදම් දගාදේ කිසිම ප්රවෘත්තියක් රදේ දතාදේ කිසි දදයක් 
දනාදන්නා පුේගලයින් සඳහා ඒ දවනුදවන් මං කතා කරන්න කාලය ගන්දන් නැහැ. 88/89 පිළිබඳව ඇති 
දවන කම් කතා කරලා තිදබනවා. ඕක දැන් වලංගු නැහැ අවලංගු කාසියක්. මැයි නව දවනිදා සිේධියට 
ජනතා ිමුක්ති දෙරමුණ සංිධානාත්මකව සම්බන්ධ යැයි ෙවසින් සංිධානාත්මකව ප්රචාරයක් 
සිදුකරදගන යන බව එතුමා ෙැවසුදේය.  අරුන්දික ප්රනාන්දු මන්ිවරයා ොර්ලිදම්න්තුදේදී ෙැවසුවා 
ජනතා ිමුක්ති දෙරමුදණ් 150ක ෙමණ ප්රමාණයක් දම් හා සම්බන්ධ ී ඇති බවට ඒ පිළිබඳව 
දොලිසවෙති වරයාදගන් ිමසීමක් කර තිදබනවා. රත්නපුර දිසවික්කදේ ප්රචණ්ඩ ක්රියා කිහිෙයක් දවලා 
තිදබනවා. නමුත් අදේ ෙක්ෂදේ කිසි දකදනකු ඒවාට සම්බන්ධ ී දනාමැති බව එතුමා ෙැවසුදේය. 
මේවල හංදිදේ හර්තාේ වයාොරයක් කළා සාමකාමීව සිදුකදළව ඊට පූර්ණ සහය ලැබුණ බවත් එතුමා 
ෙැවසුදේය.  
 
නව දවනිදා සිදුවුණු සිේධිය ඉතා කණගාටුදායකයි. දම්වාට සම්බන්ධ පිරිසව පිළිබඳව ජනතාව දන්නවා. 
දමය වළක්වාගතයුතුව තිබූ සිේධියක් දරාහාන් මන්ීතුමා ෙැවසු ආකාරයට නමුත් එය ිනාශයක් කර 
සිදුවනකම් කටයුතු කළා. දමම අරගලදයන් කියන්දන් ජනතාව දම් වන ිට පීඩාවට ෙත්ව ඇති 
තත්වයයි. දම් තව තවත් වැඩි දවනවා ිස අු දවන් නෑ . අරගලය ජයග්රහණයකින් දකළවර වන බව 
එතුමා වැඩි දුරටත් ෙැවසුදේය.  
 
හීදනන් නැගිටලා වදේ රනිල මහත්තයා අගමැති වුනා රනිේ මහත්තයා ආදව රදේ ආර්ික අර්බුදය 
ිසඳීම සඳහා දනාවන බවත්,  මහින්ද රාජෙක්ෂ මහතාදේ ෙවුල ආරක්ෂා කිරිම සඳහා බවත් එතුමා 
ෙැවසුදේය. රදේ ජනතාව අදෙනුත් ප්රශවන කරයි තව ටික දවසකින් , ඔබතුමා ගදම් ිනිසවසු ගාවට ලිහින් 
ඔය කතා කියන්න , කුමන්ත්රණ කාරී ආකාරයට අපිට ෙහර දදන වැඩ පිළිදවළට අපි කියන්දන් දම් 
ප්රචණ්ඩ ක්රියා වැඩ වලට අදේ කිසිදු සහයක් දනාමැති බවත්, සාමකාමී ිදරෝධතා ෙමණක් සිදුකරන බව 
එතුමා ෙැවසුදේය.  රත්නපුර ප්රාදේශිය සභාදේ බල ප්රදේශදේ අපි වැඩ කටයුතු කරන ආකාරය සියළුම 
මන්ීවරුන් දන්නා බවත්, කිසිදු ප්රචණ්ඩකාරී කටයුත්තකට දායක දනාවන  බවත් ඔහු ෙැවසුදේය. එවැනි 
ෙහත් දේශොලනයක් තම ෙක්ෂය දනාකරන බව එතුමා ෙැවසුදේය.  
 
 
v. ගරු මන්ත්රී අනුෂ විරාජ් මහතා  
 
රදේ අර්බුදයක් ඇතිව  සිටින දවලාවක අපි සැම දවනුදවන් අරගලදේ පිරිසක් දයදී සිටියා. යම් කාලයක් 
අදහසක් තිබුනා යම්කිසි ප්රචණ්ඩතවයක් සිදු කිරීම තුළින් දේශොලන බලය දෙන්ීම නමුත් දැන් එදසව 
දනාමැති බවද, ප්රචණ්ඩත්වයට එදරහිව කටයුතු කිරීමක් සිදුවන බව එතතුමා ෙැවසුදේය. දම් 
අවසවථාදේදී සිදුවූ සිේධිය දහවතුදවන් රටට ිශාල දසවවයක් කළ යුේධය අවසාන කළ නායකදයක් වූ 
මහින්ද රාජෙක්ෂ මහතාට දගදර යාමට සිදුීම කණගාටුවට කරුණක් බව ගරු මන්ිවරයා ෙැවසුදේය.  
එක් එක් අයදේ දමෝඩ තීරණ නිසා දමවැනි සිදුීම් සිදුවනා අවසාදනදී මහින්ද මහත්තායට ඉන්න තැනත් 
නැති කර දැමීම පිළිබඳව මා ආදරය කරන නායකදයකුට සිදුවු  දේ පිළිබඳව කනගාටුව ප්රකාශ  කරින් 
කියා සිටිදේ දගවේ දදාරවේ ිනාශ කර දමවැනි අර්බුද කාරී තත්වයන් ඇතිකළ කඩාකේෙේ කාරී පිරිසව 
වලට සාෙ දේවායැයි ප්රාර්ථනා කදළවය.  
 
දම් සිේධිය දහවතු කරදගන රත්නපුර දිසවික්කදේ ප්රචණ්ඩත්වයක් ඇති දනාීම පිළිබඳව ිෙක්ෂ 
නායකතුමාට සවතුතිවන්ත වන බවත්, බලංදගාඩ ොර්ලිදම්න්තු මන්ී අඛිල එේලාවල මහතාදේ 
නිදවසට හානි සිදුකිරීම පිළිබඳවද දම් අවසවථාදේද කණගාටුවට ෙත්වන බව එතුමා ෙැවසුදේය. දමම 
නිදවසව ගිනි තියපු පිරිස පිළිබඳව තව ටික දිනකින් දහළදරේ වනු ඇතැයි එතුමා ෙැවසුදේය. 
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ොර්ලිදම්න්තුවදන්තුදේ කියවා කියවා ඉන්නැතුව අගමැති කම බාරදගන කටයුතු කරන්න තිබුණා නමුත් 
කවුරුත් බාර ගත්දත නෑ. අවසාදන්දී රනිේ ිෙමසිංහ මහතා අගමැති ධුරය දම් රට වැටී අවසවථාදේදී 
බාරදගන කටයුතු කරන බව එතුමා ෙැවසුදේය.  
 
දම් රට දකාතනට යයිද කියා මා දන්දන් නැහැ.දම් අවසවථාදේදී කිසිදු දකදනකු රටට යහෙතක් 
කරන්නට උවමනාවක් දනාමැති බවත්, දම් රදේ ොලකයින්  කතා කර කර සිටිනවා හැදරන්නට දවන 
දදයක් දනාමැති බවත් , දම් රට දගාඩ දැමීම සඳහා කවුරුන් දහෝ ඉදිරිෙත් දනාවන්දන් මන්දැයි එතුමා 
ිමසුදේය. 
  
vi.ගරු මන්ත්රී ලිත් නබෝතුංග ආරච්ි මහතා  
 
ෙසුගිය නව දවනිදා ජනතා ිමුක්ති දෙරමුදණ් ප්රබල සාමාජිකදයක් වන ජගත් මනුවරණ ඇතුළු 
කණ්ඩායමක් ිසින් අදේ ෙක්ෂදේ නායකතුමාට ෙහර දීම පිළිබඳව කණගාටුව ප්රකාශ කරන බව එතුමා 
ෙැවසුදේය. 
 
ගරු සභාෙතිතුමනි, ඔබතුමාදගන් ඉේලීමක් තිදයනවා කරන්න ඔබතුමා මට වඩා වයසින් බාලයි. නමුත් 
ඔබත් මාත් දේශොලන වශදයන් දම් සභාවට ෙැිණිදේ සමකාලදේදී දම් වන ිට මා දේශොලනය 
ටිකක් දවනසව අයුරකින් සිදුකරදගන යනවා .මම ඔබතුමාටත් කියන්දන් දම් යන රටාව දවනසව 
කරගත්දතාත් දහාදින් ජීවත් ිය හැකි බව එතුමා ෙැවසුදේය. 
 
1997 ෙළදවනි වතාවට මැතිවරණයට ඔබත් මාත් ,ශාන්ත මන්ීතුමා රණවක මන්ිතුමාදේ අයියා 
ඉදිරිෙත් වුනා එදා දේශොලන වශදයන් සිදුවූ ප්රචණ්ඩ සිදුීම්වලට අපි මැදිහත් වුදන් නෑ .ිිධ අය ිිධ 
දේ ෙැවසුවත් එය එදසව උන්නැති බව එතුමා වැඩි දුරටත් සඳහන් කදළවය. 
 
නව දවනිදා සිදුවු සිේධියට අපි වගකීම බාරගන්දන් නෑ කිසිදකදනකුට දදාසව කියන්දනත් නැති බව 
එතුමා ෙැවසුදේය. 
 
88/89 කාලදේ මා ොසැේ වයදසව සිටිදේ එම සිදුීම් වලට මුහුණ දදන්නට සිදුවු බවද, 97 වසදර් 
මැතිවරණදේදී මාදේ නිදවසට හානි කළා. එවැනි ක්රියා වලට ඇතැම් අවසවථාවල ඔබතුමාදේ සම්බන්ධ 
කම් තිබුණා.නමුත් එවැනි දේ දැන් අත්හල යුතු බව එතුමා ෙැවසුදේය. 
 
දම් සිේධිදේදී ඔබතුමාලා යම්කිසි දායකත්වයක් අරන් තිබුණා . ඔබතුමා හිටියා, ශාන්ත මන්ීතුමා, 
ඉන්දික මන්ීතුමා, ලක්මාේ මන්ීතුමා අපි ටී.ී. වලින් දැක්කා .ඒවා ගැන අපි කතා කරන් නැහැ. අපිට 
අදාල නැහැ. මම ඔබතුමාට අවවාදයක්  දදන්නම් ින් ඉදිරියටවත් එවැනි දේ සඳහා සහභාගී වන්නට එො 
යැයි එතුමා ෙැවසුදේය. මං හිතාදගන ඉන්නවා දම් වා දැකලා මාදේ දේශොලන නායකයා කවදා හරි 
ජනාධිෙති වුනත් වාහනයක් රැදගන ොර දිදේ දගාසව සතුට ප්රකාශ කරන්නෑ කියලා. ිනිසුන්ට එයත් 
සමහර ිට හිදත් අමාරුවක් ඇතිවන්නට කාරණාවක් ිය හැකි බව එතුමා ෙැවසුදේය. දවනත් ෙක්ෂ වල 
සිටි ලක්ෂ 20ක් ෙමණ ජනතාවක් දගෝඨාභය ජනාධිෙති කරවන්න ඡන්දය ලබා දුන්නා ඒ නිසා 
ිනිසුන්දගන් අපි දැන් සැෙද කියලා අසන්දන් නැති බව ගරු මන්ීවරයා ෙැවසුදේය. 
 
අපි දවනසව දවන්න ඕනි නම් දම්වා දැකලා එදා 9 දවනිදා අගමැතිතුමාදේ කතාදවන් ෙසවදසව දම්ක තමයි 
දවලාව දගෝේදෆවසව බහින්න යනුදවන් ප්රකාශ කිරීම තුළ දමය සංිධානාත්මකව සිදු වු බව කිව යුතු බව 
එතුමා ප්රකාශ කදළවය. දම් සිදුීම ආරම්භදේ සිට අවසානය දක්වා වැරදි බව එතුමා වැඩි දුරටත් සඳහන් 
කදළවය. 
 
ආරක්ෂක අමාතයංශදේ දේකම් දහාඳ කතාවක් ෙැවසු බව සඳහන් කරින් එතුමා කියා සිටිදේ ිෙක්ෂ 
නායකතුමා එම අවසවථාදේදි එතනට යන්නට ඇත්දත් සිදුීම පිළිබඳව දසායාබලන්නට දවන්න ඇති 
නමුත් ඒ අවසවථාදේදී සිදුවූ දේ සිදු දනාිය යුත්තක් බවත්,  නමුත් එතනට එම අවසවථාදේදී තවත් 
දකදනකු ෙැිණියා නමුත් ඒ අයට කිසිවක් සිදු දනාීම පිළිබඳව සිතිය යුතු කාරණාවක් බව එතුමා 
ෙැවසුදේය යන්න ගරු මන්ීවරයා ෙවසා සිටිදේය. 
 
දම් වන ිට බැදුම්කර වංචාව සිදුකළායැයි ෙැවසූ පුේගලයා අගමැති ී ඇති බවත්, ොසවකු ප්රහාරය සිදුවූ 
අවසවථාදේදී සිටි පුේගලයාද එක්ව සිටින බවත්, ොසවකු ප්රහාරය සිදුවන බව දැනදගන සිටි පුේගලයාද 
එක්ව ඇති බව එතුමා ෙැවසුදේය.  
 
දමරටට ෙැිදණන ගෑසව ,දතේ නැේ සඳහා දගිය යුතු ගාසවතු හා ප්රමාද ගාසවතු පිළිබඳව දසායාබැලීදම්දී 
දකෝටි ිසිදාහක වටිනා දනෞකාවක් සඳහා ප්රමාද ගාසවතු දලස දකෝටි 1200ක් දගීමට සිදුවන බවත්, 
ෙැවසු ගරු මන්ීවරයා ෙවසා සිටිදේ ිරාජ් මන්ීතුමා ෙැවසූ ෙරිදි ඡන්දයක් තියන්න මුදේ දනාමැති බව 
ෙැවසීම පිළිබඳව සිතා බැලිය යුතු බවයි. 
 
දම් ඇති ී තිදබන ප්රශවණයට ිසඳුම් දසීමට දම් රට දගාඩ දාන්නට දම් ආකාරයට බැරි බවද, නමුත් 
ිනිසුන් ඉේලන දදයක් තිදබනවා ,රාජෙක්ෂලා දම් දවලාදේ ෙලයන් කියලා. ඒක දවනකන් දම් රට 
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දගාඩදාන්නට දනාහැති බව ගරු මන්ීවරයා ෙැවසුදේය. ිධායක බලය අුකරලා ොර්ලිදම්න්තුවට 
බලය දදන්න ඕනි. එතදකාට දම්රටට මුදේ එයි යන්න එතුමා ෙැවසුදේය. අගමැති මාරු කර කරා ඉදලා 
වැඩක් නැහැ. දම් ගැටළුව තාම ගමට ගිහින් නැහැ. ගදමත් දම් අර්බුදය ඇති වුනාම ගදම් සමූෙකාරදේ 
ගදම් කදේ බු ටික මංදකාේල කන්න ිනිසවසු උත්සහ කරනු ඇතැයි එතුමා ෙැවසුදේය.  
 
ගියවර සභාදේ දයෝජනාවක් කරලා තිබුණා දම් අර්බුදය ිසඳීම ජනාධිෙතිවරයා දවතට ප්රාදේශිය සභා 
මන්ිවරුන් දලස සඳහා දයෝජනා ඉදිරිෙත් කර දයාමු කරනවා කියලා . ඒම දයෝජනා සකසව කර යවන 
දලසට ගරු මන්ීවරයා ෙැවසුදේය.  ිසුරුවා හරින්නට දෙර අදේ දයෝජනාවලිය සකසව කර යවන 
දලසට එතුමා වැඩිදුරටත් සඳහන් කදළවය. 
 
Vii. ගරු මන්ත්රී ඉන්ත්රදික ලක්ෂ්මන්ත්ර විතාරම මහතා  
 
ිෙක්ෂදේ කණ්ඩායදම් පිරිසව ෙැවසූ ඒවායින් 95%ක් මං පිළිගන්නවා. නමුත් පිළිදනාගන්නා 5%කුත් 
තිදයනවා. අපි එදා දකාළඹ ගිදය කාටවත් ගහන්න දනාදවයි. ජන මාධයදයන් දෙන්වන තත්වය 
දනාදවයි ඒ අවසවථාදේදී එතන තිබුදණ. දේශොලන කරන අවසවථාවලදී ගැටුම් කරා දයාමු දනාවුනු බව 
එතුමා සඳහන් කදළවය. 
 
අපි කාටවත් උදේවක් කරානම් කරා ඇදරන්න කාටවත් ෙහර දීමට දෙළොලී යාමට උත්සහා කර 
දනාමැති බවත්, ඇතැම් අය ගැටුම් ඇිසවදසන ආකාරයට කටයුතු කරන බවත් ෙැවසු මන්ීවරයා ෙවසා 
සිටිදේ දොත්ෙත් කියවන ඇතැම් අය ෙසුගිය සභා වාරදේදී භාිතා කළ වචන පිළිබඳව සභා වාර්තාදවන් 
ගරු උෙ සභාෙතිතුමා ිසින් ඉවත් දනාකලානම් බලා ගැනීමට තිබූ බවයි. කිසිදකදනකුට ෙහර දදන්නට 
දනායන බවත්, නමුත් තමන් ෙහර කෑමට ලක් දනාවන බවත් එතුමා ෙැවුසුදේය.  
 
එේ ටී.ටී.ත්රසවත්රවාදීන්දගන් බැට කෑදේ වැඩිපුර ද්රිඩ ජනතාව, එදා මරණ වදරන්තුව අරන් තමයි 
දකාළඹට ගිදේ එදා ිනිසුන් . මැයි 18 වනදා එදා අරගල භුිදේ සිදුවු දේ ගැන සිතන්න. එතන ගමයි 
ජාතිවාදී දලස හැසිදරන පිරිස සිටිදේ. දමාවුන්ට අවශය ිනී මැරීම, දේ හැලීම. අරගල කරුවන්ට 
ිරුේධව නැගී සිටි යුතු බවත්, ඔවුන් ෙරාජය කර ඡන්දයක් ෙැවැත්ීම සුදුසු බව එතුමා සඳහන් කදළවය.  
 
viii. ගරු මන්ත්රී රංජිත් ධර්ම කීර්ති මහතා  
 
ගිය නව දවනිදා සිදුවූ සිේධිය සම්බන්ධදයන් එකිදනකා එක එක ෙක්ෂ වලට අතදිගු කරින් තමන් 
නිවැරදි ීමට උත්සහ ගත්තත් ,අදේ ෙක්ෂදේ නායක තුමා අගමැති ධුරදයන් සමුගන්නා අවසවථාවට 
සියළුම දදනාට ආරාධනා කර තිබුණත් මම ශ්රී ොද වන්දනාදේ දගාසව සිටි බැින් එයට සහභාගී වන්නට 
බැරි වු බව එතුමා සඳහන් කදළවය.  
 
ෙක්ෂ ිෙක්ෂ දේදදයන් දතාරව  ගිය අයදේ දතාරතුරු දකෝේ කරින් ඇසූවා ඒ ගැන ඉතාම සතුටක් 
දැදනන බව එතුමා සඳහන් කදළවය.ඇතැම් අය හිටියා ගැටුම් ඇතිවන ආකාරයට කටයුතු කරින් නමුත් 
ඒවා නතර කරනු ලැබුවා. ඒ අනුව රත්නපුදර් කිසිදු දකදනකුට හානියක් වුදන් නෑ.නමුත් බලංදගාඩ 
ප්රාද ේශිය සභාදේ සභාෙතිවරයාදේ නිවසට හානි කිරීම මං දම් අවසවථාදේදී දහලා දකිනවා. එතුමා දම් 
රැසවීම සඳහා සහභාගී වුදනත් නැති බවයි දැන ගන්න ලැබුදන්. නිවසක් ගිනි තියන එක ිශාල ොෙ 
කර්මයක් දමවැනි සිේදී අනුමත දනාකරන බව එතුමා ෙැවසුදේය. 
  
දැනට අවුරුදු 30කට දෙර කුරිරු යුේධය ෙටන් ගත් අවසන් කදළව මහින්ද රාජෙක්ෂ මහතායි. එතුමා දම් 
නික්ම යන අවසවථාදේ ජාතයන්තර කුමන්ත්රණ ක්රියාත්මක වුනු බව එතුමා ෙැවසුදේය. දමම දගාේදෆවසව 
අරගලය තුළින් රදේ ප්රශවණ වැඩි වන බවත් ඒ තුළින් ිසඳුම් දනාලැදබන බවත්, දකාළඹ ිනිසුන්ට 
දමතන ධන උේෙතක් බවත්, වැඩක්ෙළක් දනාකර නිකං කාලා බීලා ඉන්න තැනක් බවට ෙත්දවලා 
තිදබන බව එතුමා ෙැවසුදේය.  
 
ොරවේ වහගන අරගල කිරීම තුළින් ප්රශවණ වැඩි වන බව ෙැවසූ මන්ී තවදුරටත් සඳහන්  කර සිටිදේ 
ඩීසේ , ගෑසව ගැටළු දලෝකදේ තවත් රටවලටත් බල ෙෑ ඇති බවයි. දම් ප්රශවණ දගෝඨාභය රාජෙක්ෂ 
මැතිතුමාට, මහින්ද රාජෙක්ෂ මහත්තයාට ෙමණක් බැර කර කටයුතු දනාකළ යුතු බවත්, සෑම සියළුම 
දදනා දම් ගැටළුකාරී තත්වයන්ට වගකිව යුතු බව එතුමා ෙැවසුදේය. එදසවම ෙවතින දම් ආර්ික අර්බුදය 
හමුදේ දම් ෙළාත් ොලන ආයතනවල ලංකාව පුරා අටදහසක් ෙමණ මන්ීවරුන් පිරිසක් සිටින බවද 
දමම ආයතන ිසිරුවා හැරීමට යන බව කතාවක් යනවා මම නම් ඒ සඳහා එකඟ වන බව එතුමා 
ෙැවසුදේය. එම වැටුේ රදේ සංවර්ධන උදදසා දයාමු ීම යහෙත් දදයක් බව එතුමා දෙන්වා දදන ලදී.  
 
ජනාධිෙතිතුමාදේ ආරාධනදයන් රනිේ ිෙමසිංහ මහතා දම් අවසවථාදේදී අගමැති ධුරය බාරගනිින් රට 
දම් ෙවතින අර්බුදදයන් දගාඩ ගැනීම සඳහා උත්සහ දරන අවසවථාදේදී ඔවුන්ට ඒ සඳහා ශක්තිය ධධර්ය 
ලැදේවා කියා  ප්රාර්ථනා  කරන ගමන්ම නිවාස ගිනිබත් ී හානි ෙැිනුණු සියළුම දදනාට රත්නපුර 
ප්රාදේශිය සභාදේ දශෝකය දම් අවසවථාදේදී පුදකර සිටින බව එතුමා ෙැවසුදේය. 
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ix.ගරු උප සභාපති ජී.ජී. පුෂ්පකුමාර  මහතා  
 
රදේ ප්රශවණ කතා කිරීමට දෙර ගදම් ප්රශවනයක් තිදයනවා ඒ ගැන කතා කළ යුතු බව ගරු උෙ 
සභාෙතිතුමා ෙැවසුදේය. ඇේදලදගදර ප්රධාන මාර්ගය සම්බන්ධව දමම මාර්ගය දැනට අවුරුදු දදකක 
ෙමණ සිට ිසේ ජල දයෝජනා ෙමදේ බට එළිම සඳහා ෙළුදු කිරීම සිදුකළා.ඊට දෙර මාර්ගය කාෙේ 
කිරීම සඳහා මුදේ දවන් කළා කි.මී. 2.5ක් දමය ෙළාත් සභා මාර්ගයක්.දමම මාර්ගදේ බසව රථයක් ගමන් 
කළා දැන් ඒකත් වැඩ කරන්දන් නැහැ. අක්කර 100 හිදැේලන කන්ද ප්රදේශය හරිදේදී  බසව රථය 
දෙරදලන්න යනවා. ඒ තරමට ොර අබලන් තත්වදේ තිදබන්දන්. ොසැේ ළමුන් හා රජදේ දසවවකයන් 
සිටිනවා, ගදම් ිනිසුන් නගදරට එන්දන ඒ බසව රථදයන් ඔවුන් සියළුම දදනා අෙහසුතාවයට ෙත් ී 
තිදබනවා, දමම මාර්ගය  ෙලුදු කිරිදමන් ෙසුව නැවත ප්රතිසංසවකරණය දනාකිරීම නිසා දම් පිළිබඳව 
ආණ්ුකාරතුමාට, ෙළාත් මාර්ග අමාතයංශට හතර වතාවක් ෙමණ ගිහින් කතා කළා, මාර්ග සංවර්ධන 
අධිකාරියට කතා කළා ,නමුත් දම් වන දතක් කිසිදු ක්රියා මාර්ගයක් දගන දනාමැති බවත්, දම් පිළිබඳව 
දසාය බැලීදම්දී කාෙේ කිරීම සඳහා වත් මාර්ගය ප්රතිසංසවකරණය කිරීම සඳහා වත් ප්රතිොදන දවන්කර 
නැහැ.මාර්ගය ෙළුදු කිරීම දවනුදවන් වත් මුදේ බැඳිමක් සිදුී දනාමැති බව  එතුමා ෙැවසුදේය. දම් 
පිළිබඳව ෙළාත් මාර්ග අමාතයංශදයන් දහෝ  ිසේ ජල දයෝජනා ෙමය වයාෙෘතිදයන් දහෝ ිසඳුමක් 
ලබා ගැනීමට මැදිහත් වන දලස ගරු සභාෙතිතුමාදගන් ඉේලීමක් කරන ලදී.  
 
ෙසුගිය මැයි නව දවනිදා 88/89 කාදේ වදේ අඳුරු දිනයක් කිේදවාත් නිවැරදියි. අනුර කුමාර සදහෝදරයා 
කිේවා ජනතා ිමුක්ති දෙරමුණ සමබන්ධ නැහැ කිේවා. අරගලය ආරම්භ වුදන් නිර්ොක්ිකයි කියලා 
තමයි ,අරගලය නිර්මාණය වුදන් දම් රදේ තිදබන අිධිමත් දේවේ දහාඳ ෙැත්තට හඳාගන්න. 
ිදශවෂදයන් අරගලය ියයුත්දත් හරි ෙැත්තට දගනියන්න දමෝර්ටිදේෂන් අේෙච්චි,රැේටා, ෙැතුම් 
කරනේ කියන අය තමයි දමහි ආරම්භකයන් ඔවුන්දේ අදහසව වුදේ දම් ආකේෙමය දවනසව කම් සිදු 
කිරීමයි. තරුණ ෙරපුර දේශොලනය දේන්න වැඩ පිළිදවලක් හඳමු යැයි කියලා තමයි මම කියවපු 
අරගලදය තිබුදන. නමුත් දැන් ආරම්භකයන් ෙැවසුදේ එක් ෙක්ෂයක් දමය බාරදගන දවනත් ෙැත්තකට 
දයාමු කරන බවයි. ජනතා ිමුක්ති දෙරමුණ හා අන්තරය කරදගන යන වැඩ පිළිදවල පිළිබඳව 
කණලාටු වන බව එතුමා ෙැවුදේය. නව දවනිදා සිේධියට ජනතා ිමුක්ති දෙරමුණ සම්බන්ධ දනාවුනා 
කියන්න බැරි බව එතුමා ෙැවසුදේය.  
 
එදා හවස මංදකාේල කෑමක් සිදුවදන් ජනතා ිමුක්ති දෙරමුණට මංදකාේල කෑම හුරුපුරුදුයි. 
වගකීදමන් තමයි මං දම්වා කියන්දන. එදා දකාළඹ ගිහින් එන අය යන එන දවලාවේ, දැන් ඉන්දන 
දකාදහද කියලා දෆවසව බුක් එදක් දෂයාර් වුනු ීඩිදයෝ වලින් ෙැහැදිලි දවනවා කවුද දම් දමදහය වුදේ 
කවුද යන්න බව එතුමා සඳහන් කදළවය. දම් සිදුවුනු සිේධිදයන් ින් ෙසුව තරුණ කිසි දකදනකු 
දේශොලනය දනාඑන තත්වයක් සිදු වුනු බව එතුමා සඳහන් කදළවය.  
  
x.ගරු මන්ත්රී උදය කුමාර් මහතා  
  
ගියවර සභාදේ තමන්දේ අදහසව දැක්ීම  දිළ භාෂාදවන් ෙරිවර්තනය කර ලබා දීම පිළිබඳව සවතූතිය ඵල 
කරන බවත්, දමම ආර්ික අර්බුදයටත්, ආහාර අර්බුදයටත් ලක්දවලා තිදබන දමාදහාතක අපි සියළුම 
දදනා කතා කරන්දන් අතීතය ගැන ෙමණයි. සිදුවනු අවශය දනාමැති දේ පිළිබඳව කතා කර කර සිටීම 
වැඩකට නැති කාරණයක් බව එතුමා ෙැවසුදේය. 
 
දම් අවසවථාදේදී වගාවන් සිදු කිරීම සඳහා අවශය ෙහසුකම් ජනතාවට ලබා දීම පිළිබඳව සාකච්ඡා කළයුතු 
බව එතුමා දෙන්වා දුන්දන්ය. බීජ ලබාදීමට කටයුතු කළයුතු බව එතුමා දෙන්වා  දුන්දන්ය. උෙන්දා 
සිටම ජාතිවාදය ඇති කරලා තිදබනවා.උේෙැන්න සහතිකදේම ජාතිය සඳහන් කර තිදබනවා. ශ්රීලංකන් 
දලස උේෙැන්න සහතිකය තිබිය යුතු බවත්, අදේ රට යන හැඟීම සැමදේ සිතු තුළ තිබිය යුතු බවත් එදසව 
දනාවන තාක් කේ දගාඩ යාමට හැකියාවක් දනාමැති බව එතුමා ෙැවසුදේය.  
 
මැයි නව දවනිදා සිදුවුනු  සිේධි පිළිබඳව ඉතාමත් කණගාටු දායක තත්වයක් බව එතුමා ෙැවසුදේය. 
දේශොලන ධවරීය වැඩ . තිරිසන් වැඩ ිනිසුන් දනාකළ යුතු බව එතුමා දෙන්වා දුන්දන්ය. ඉන්දියන්   
ආධාර අු ආදායම් ලාභින්ට ලබාදදන බව ආරංචි වුනා එක් එක් අයදේ හිතු මනාෙයට දනදවයි .සුදුසු 
පුේගලයන්ට සියළුම දදනාට , ෙක්ෂ දේද වලින් දතාරව, ජාතිදේදවලින් දතාරව ආධාර ලබා දීමට 
අවශය කටයුතු සළසන දමන් ගරු සභාෙතිතුමාදගන් ඉේලීමක් කරන ලදී.  
 
xi.ගරු සභාපතිතුමා  
   
සියළුම දදනා වර්තමාන තත්වය පිළිබඳව කතා කළා ඒ සියළුම දදනාට සවතූති වන්ත වන අතර, ඇතැම් 
කාරණා සම්බන්ධව කරුණු කියන්නට තිදබනවා, එදා නව දවනිදා වුනු සිේධිය සම්බන්ධදයන් මා ඉතා 
පිළිකුදළන් යුතුව දහලා දකිනවා. අදේ ෙක්ෂදේ නායකයා හැටියට අගමැති තුමා හැටියට කළ 
ආරාධනදයන් අපි දකාළඹ රැසවීමට ගියා. රදේම සිටි ෙළාත් ොලන ආයතන නිදයෝජිතයින් එම 
අවසවථාවට සහභාගී වුනා එදා හැදමෝදගම ඉේලීම වුදන් අගමැති තුමාට ඉවත් දනාවන දලසයි. රැසවීම 
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අවසානදේ ඒ සියළුම දදනා ොරට බැසවදසව අගමැති තුමා අපිට ඕනි කියලයි. මම ශ්රී ොදදේ ගිහින් කකුල 
අමාරුදවන් හිටිදය නමුත් අනිත් සියළුම දදනා දෙලොලිදය යේදී අපිටත් යන්න සිේධ වුනා . නමුත් දම් 
අවසවථාව දෙර සුදානම් කර බාහිරින් පිරිසව කණ්ඩායම් දලස දොලු රැදගන අපිට ගහන්නට සැලසු ම් කළ 
බවක් ඒ අවසවථාවන් මාධය තුළින් දනාදෙන් වූවත් අපිට දක්නට ලැබුණා . ඒ දහවතුදවන් ගමයි දම් 
අවසවථාදේ ගැටුමක් නිර්මාණය වුදන්.ඒ ගැටුම ඇති වුදන් එම සවථානදේදී ෙමණයි. 
 
නමුත් රට පුරා සිේධ වුනු අෙරාධ වලට වගකිව යුත්දත් කවුද? ඒවා දමදහය වුදේ කවුද? යන්න ගරු 
සභාෙතිතුමා ිමසුදේය. දරාහාන් මන්ී තුමා දෆවසවබුක්  එදක් දාලා තිබුණූ දෆාදටෝ වලට තමයි ිනිසවසු 
කදමන්ේ කරලා තිබුදණ. දම් දවලාදව දම් ොදරන් එන්දන, දගවේ තිදයන්දන් අහවේ තැන 
යනුදවන් . මං ඒ අවසවථාදේදිම ඇතැම් අයට දකාේ කළා. තර්ජනය කරන්න දනාදවයි. දමාකද දම්වා 
දැම්දම් අහන්න. නමුක් ආන්සර් කදළව නැහැ. ඒ නිසා කදමන්ේ කරන්න වුනා ඒවට උත්තර දදන්න . මං 
දගදර ඉන්දන ඕන දකදනක් එන්න කියලා මං කිේවා ආවනම් කිසි දකදනක් යවන්දනත් නැති බව 
ෙැවසු ගරු සභාෙතිතුමා කියා සිටිදේ  දම් සභාදේ වගකීදමන් කියන්දන් කිසි දකදනකුට තමන් බිය 
දනාවන බවයි. 
 
ලලිත් මන් ී තුමා අවවාදයක් ලබා දුන්නා ,  අපි එක කාලදේ තමයි සභාවට ෙැිණිදේ. තම්බිරාජා 
මන්ිතුමාත් අපි දහාදින් හිතවත්ව ඇසුරු කරනවා ජාති දේද කිසිවක් නැහැ. ඕනෑම ජාතියක වසල වැඩ 
කරන පිරිසක් ඉන්නවා. අදේ කණ්ඩායදමත් එවැනි පිරිසක් සිටින බව එතුමා ෙැවසුදේය. ඔය කතා කරන 
ිනිසවසුන්දග හදවදත් කවුද ඉන්දන කියලා හිතාගන්න පුළුවන්  ඔය පිටට මාධය ඉසවසරහා මන්ීවරු 
ඉසවසරහා දෙන්නන සුන්දර දලෝකය ඇතුදේ දනාමැති බව එතුමා ෙැවසුදේය. 97 කාලදේ නිදවසව 
පුච්චපු එක මදේ ඇසව දදදකන් දැක්කා අදටත් ඒ නුව තිදයනවා රණවක මන්ීතුමාවත් ,මමවත් 
වැලිකැටයක් තරමට ගැහැේදව නැහැ . දේශොලනය කරපු අය තරහා පිරිමහා ගැනීම සඳහා මාදේ නම 
දාලා වැරදි කරුදවක් කරන්නට උත්සහා කරනු ලැබුවා. නමුත් දසාභා දහමට අනුව ඔවුන්ට දුවම් 
ලැදබනු ඇතැයි එතුමා ෙැවසුදේය. අද වන ිට ඒ ිනිසවසු කන්න නැතුව ෙන පිටින් ිඳවන බවත්, 
තමන්ට ොදර් ගියත් කන්න දබාන්න කතා කරන ජනතාව සිටින බව එතුමා ෙැවසුදේය.  
 
ගිනි ගන්න කඩවේ ආරක්ෂා කරන්න ඒ දවලදව කටයුතු කළ අපිටම හිදර් යන තත්දවට ෙත් කළා . 
ලලිත් මන්ීතුමා සුනිේ යන පුේගලදයකුට කියලා සුගතුයි, ජනකයි ගිනි තියනවා දැක්කා කියලා 
කියන්න කියලා මාස හත හමාරකට හිදර් දැම්මා නමුත් ඒ පුේගලයාම දගාසව නැවත අසාිදේදී දබාරු 
සාක්ි දුන් බවට පිළිගත් නිසා එම නුදවන් නිදදාසව දකාට නිදහසව දවන්න ලැබුණ බව එතුමා සඳහන් 
කළා.  
 
දම්වා සභාදේදී කියන්න බලාදොදරාත්තුවක් තිබුන් නැහැ නමුත් අවවාද දදන දකාට නයි දරේද අසවදසව 
ඉන්නවා කියලා අපිට දැදනනවා. අවවාද දදන්න ඒ අය ආදර්ශදයන් සිටිය යුතු ඉව එතුමා ෙැවසුදේය. 
මදේ ෙළමු  දරුවා  බිහිදවන්න හිටිදය . දරුවදේ උේෙැන්නයට නම දාගන්න ිශවවදයන් අපිව නිදහසව 
කළා .එවැනි කරදරවලට අපිව දයාමු කළා .නමුත් දම් අවසවථාදේදී මං කැමති නැහැ ජනතා ිමුක්ති 
දෙරමුණ සිදුකළ ක්රියාවලියට.  
 
දම් ආර්ික අර්බුදය සියළුම දදනාට බලෙෑම තිදයනවා. දම්වා දගෝඨාභය රාජෙක්ෂවත්, මහින්ද 
රාජෙක්ෂවත් කරපුවා දනදවයි.අවුරුදු 74ක ොලන කාලය තුළ ිිධ ොලකයින් ිසින් සිදුකරපු ඒවාදේ 
ප්රිඵල තමයි දම්. ෙළාත් සභාදේ සිටි අය වත් ප්රාදේශිය සභාදේ සිටි අයවත් සිදු කළ ඒවා දනදවයි. අපිට 
තනියම වැරදි කරන්න බැහැ දේකම්, ිෂය නිලධාරීනූත් වග කියන්න ඕනි. රටක් හැටියට දම සියළුම 
දදනාම වග කිව යුතුයි. 
 
එදා මැරුණු මන් ී වරයාදේ ඩ්රයිවර්දේ මුදේ ගත්දත් ජනතා ිමුක්ති දෙරමුණට සම්බන්ධ අය බව දහලි 
දරේ වුනා. එදා කදලත් දම් දේම තමයි. එදා දකායිතරම් නම් ිනාශයක් සිදුකළාද .දම් පිටිෙසවදසත් 
ජනතා ිමුක්ති දෙරමුණ සිටින බව එතුමා ෙැවසුදේය. ජනතා ිමුක්ති දෙරමුණ ිතරක් දනදවයි 
අන්තවාදී දදමළ මුසවලිම් ිනිසුන් සිටින බවත්, මහින්ද රාජෙක්ෂ, දගෝඨාභය රාජෙක්ෂ ගිහින් රට 
ිනාශය කරා යන ිට කාටත් දැදනනු බවත්, දම් අන්තවාදීන්දේ අදහසව ටික ඉටුදවනදකාට සියළුම 
දදනාටම දත්දරන බව එතුමා ෙැවසුදේය.සභාවට ෙත් වූදා සිට දනාදයකුත් බාධක මාදධයේ කටයුතු 
සිදුකළ බවත් ඒ පිළිබඳව සතුටු ිය හැකි බවත් එතුමා ෙැවසුදේය.   
 
අද සහභාගී ී අදහසව දැක්වූ සියළුම දදනාට සවතූතිය ඵල කරින් සභාදේ කටයුතු  අවසන් කරන ලදී.  
 

 
 
 

ඩබ්ලිව්.ඩී.සුදත් දිසා ායක 
සභාපති 
  රත් පුර ප්රානේශිය සභාව 
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